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Liiklusrikkumisest 
teata Liiklusliini 

numbrile 

14 900

42 l

Värkstoas tööta-
vad advendiaegsed 
nõelviltimistöötoad

Pühapäeval oli lossihoovis 
käsitööseltsi hiljuti avatud 
värkstoas avatud uste päev ja 
töötas jõulukaunistuste nõelvil-
timise töötuba, mida juhendas 
Põltsamaa käsitööseltsi esinaine 
Anne Ütt. Koos kohalike kä-
sitööhuvilistega olid seekord 
nõelviltimistehnikat tulnud õppi-
ma Viljandimaa Kõpu käsitöörin-
gi liikmed. Nõelviltimistehnikas 
valmistati pallikujulisi kuuse-
kaunistusi, edaspidi on plaanis 
meisterdada samas tehnikas ka 
päkapikke, mida saab nii kuusele 
riputada kui ka lauakaunistusena 
kasutada. Kõpu käsitööhuvilised 
tundsid huvi vilditud salli valmis-
tamise kursuste vastu. Varase-
mast on värkstoas toimunud juba 
kolm sallikursust – oktoobris, 
novembris ja detsembris. Tulevi-
kus on värkstoas plaanis viljeleda 
ka nunovilt-tehnikat. Plaane on 
veel teisigi. 

Nõelviltimistehnika töötuba 
on värkstoas tegutsenud kahel 
advendipühapäeval ning tegevus 
jätkub ka kolmandal advendil. 
Osalejaiks on olnud nii lapsed kui 
ka täiskasvanud. Pisimatele, kes 
emadega kaasa tulnud ja kes veel 
käsitöötegemise vastu huvi ei 
tunne, on värkstoas lastenurgake, 
kus saab pilte värvida ja kommi 
süüa. VU
Jõgeva maavanem tänas 
perearste

13. detsembri pärastlõunaks 
kutsus Jõgeva maavanem Aivar 
Kokk Põltsamaale pidulikule lõu-
nasöögile maakonna perearstid ja 
haiglate juhid. Sellega tähistatati 
perearstiabi 10. aastapäeva. 
Maavanem tänas perearste nende 
intensiivse ja möödapääsmatult 
vajaliku töö eest.

Jõgeva Maavalitsuse tervis-
hoiu peaspetsialist Hiie Koppa 
sõnul on Jõgevamaal perearstiabi 
võrreldes mõne teise maakonnaga 
väga heas seisus: kõigi 20 nimistu 
arstid on perearsti kutsega. 

Põltsamaa Linnavolikogu 29. istung toimub teisipäeval, 18. det-
sembril 2007 algusega kell 15.00 Põltsamaa kultuurikeskuses.

PÄEVAKORRA PROJEKT

1. Põltsamaa linna 2007. aasta eelarve muutmine.
Ettekandja majandusnõunik Maimu Kelder, kaasettekandja alatise 
finantskomisjoni esimees Ulvi Punapart. 
2. Põltsamaa linna 2008. aasta eelarve
Ettekandja majandusnõunik Maimu Kelder, kaasettekandja alatise 
finantskomisjoni esimees Ulvi Punapart. 
3. Maamaksumäära kehtestamine
Ettekandja maanõunik Tõnu Tootsi, kaasettekandja alatise finants-
komisjoni esimees Ulvi Punapart.
4. Maamaksust vabastamine.  
Ettekandja maanõunik Tõnu Tootsi, kaasettekandja alatise finants-
komisjoni esimees Ulvi Punapart. 
5. Põltsamaa linna jäätmehoolduseeskiri
Ettekandja abilinnapea Tiit Kulu ja järelevalvespetsialist Tiit Vaher, 
kaasettekandja alatise keskkonna-, heakorra- ja korrakaitsekomis-
jon esimees Margi Ein.
6. Lepingu sõlmimine
Ettekandja abilinnapea Tiit Kulu, kaasettekandja alatise arengu-ja 
ettevõtluskomisjoni esimees Margus Oro.
7. Arengukonverentsi korraldamiseks moodustatud komisjoni 
tasustamine
Ettekandja linnavolikogu esimees Toivo Kroon, kaasettekandja 
alatise revisjonikomisjoni esimees Merle Mölder.
8. Linnapea premeerimine
Ettekandja linnavolikogu esimees Toivo Kroon, kaasettekandja 
alatise finantskomisjoni esimees Ulvi Punapart.
9. Arupärimisele vastamine seoses Parvei sillaga.
Ettekandja Jaan Aiaots
10. Informatsioonid: a) Põltsamaa linna kino hoone tulevik  
                                  b) Ants Paju sooviavaldus.

Toivo Kroon,
linnavolikogu esimees

Kutse volikogu istungile

Tallinna-Tartu maan-
teel alustati Pajusi, 
Puhu ja Võhmanõmme 
ristmike parendustöö-
dega, mille tulemusel 
peaks ohuvõimalused 
tuleva aasta jaanipäe-
vaks antud ristmikel 
märkimisväärselt 
vähenema. 

Pajusi, Puhu ja Võh-
manõmme ristmike ohu-
tumaks tegemiseks viis 
Tartu Teedevalitsus läbi 
ehitushanke koos projek-
teerimisega, mille võitjaks 
tunnistati AS Aspi. Nüüd-
seks on projektdokumen-
tatsioon valmis ja AS Aspi 
ka ehitustöödega Puhu 
ristis juba algust teinud. 
Firma Tartu osakonna ju-
hataja Enn Jänese sõnul 
on ristmike parendamise 
ja liiklusohutuse suuren-
damise töödega plaanis 
ühele poole saada hilje-
malt tuleva aasta juuni 
lõpuks. Raha kulub sel-
leks aga eeldatavasti, kui 
planeeritule töö käigus 
midagi olulist ei lisandu, 
kuni 7 miljonit krooni. 

Talvel ehitatakse 
kergteid

Talvel on keeruline, 
kui mitte võimatu, rist-
mike parendustöid kva-
liteetselt ja kiiresti teha. 
Seetõttu ehitabki AS Aspi 
praegu projekti osaks ole-
vaid kergliiklusteid. Juba 
tuleval suvel on võima-
lik mööda ohutusribaga 
Tallinn-Tartu maanteest 
eraldatud kergliiklusteed 
rahulikult Puhu ristist 
Võhmanõmme ristmikuni 
kõndida või jalgrattaga 
sõita. Kergliiklustee tuleb 
Puhu risti läheduses mõ-

Puhu rist saab 
jaanipäevaks ohutumaks

lemale poole maanteed, 
kuid täies pikkuses Võh-
manõmmeni saab kerg-
liiklustee kulgema ik-
kagi ainult linnapoolses 
maanteeservas. Kerg-
liiklustee jupid ehitatak-
se projekti realiseerimise 
käigus välja ka Puhu 
ristist Tallinna poole 
maantee mõlemasse ser-
va, kuid mitte Pajusi 
ristmikuni. “Selle pro-
jektiga kergteed Pajusi 
ristmikuni kahjuks ei 
ehitata, kuigi ma tean, et 
AS Vooremaa Teed andis 
Tartu Teedevalitsusele 
teada Põltsamaa inimes-
te kergteesoovist, mis 
ulatuks Sõpruse pargi 
poolses maanteeservas 
esialgu vähemalt Pajusi 
ristmikuni. Sealgi olevat 
jalakäijate ja jalgrattu-

rite liiklus küllaltki tihe,” 
teab AS Aspi Tartu osakon-
na juhataja Enn Jänes.   

Jaanipäevaks valgus-
tus ja ohutussaared

Pajusi, Puhu ja Võhma-
nõmme ristmikud saavad 
parendustööde käigus val-
gustuse ja ohutussaared. 
Lisaks tõstetakse ohutu-
matesse kohtadesse Puhu 
ristis olevad bussipeatu-
sed ja luuakse ehituslik 
valmisolek valgusfooride 
edaspidiseks paigaldami-
seks. Ehituslik valmisolek 
tähendab, et vajadusel, 
kui nii otsustatakse, saab 
probleemivabalt ja kiiresti 
Puhu ristmikule valgusfoo-
rid paigaldada. 

Kõigi kolme ristmiku 
liiklusohutuse suurendami-

seks ehitatakse kevadel 
ohutussaarekesi ja seda 
selleks, et ennekõike just 
jalakäijad ja jalgrattu-
rid saaksid ohutumalt 
ristteid ületada. “Kogu 
tegevuse eesmärk on rist-
mikud kõigile liiklejatele 
ohutumaks muuta. Ja-
lakäijadki pääsevad siis 
ohutumalt üle ristmike ja 
seda ennekõike just tänu 
ohutussaartele, kus saab 
tee keskel ohutult seista 
ja oodata. Praegu ei ole 
tee keskel sellist koh-
ta, kus jalakäija ohutult 
oodata saaks,” märkis 
Enn Jänes.

RAIVO FELDMANN

Parendustööde käigus saab Puhu ristmik kergteed, valgustuse, valmisoleku valgusfooride 
paigaldamiseks ja ohutussaarekesed, mis võimaldavad ka jalakäijatel ja jalgratturitel rist-
mikku ohutumalt ületada.
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Jõgevamaa omavalitsused 
toetavad Elistvere looma-
parki

Jõgevamaa Omavalitsuste 
Liidu juhatus otsustas toetada 
külaliste arvult maakonna suu-
rimat turismiobjekti, majan-
duslikult keerulisse olukorda 
sattunud Elistvere loomaparki 
20 000-30 000 krooniga. Liidu 
juhatuse esimehe, Põltsamaa 
vallavanema Toivo Tõnsoni 
sõnul selgub lõplik toetussumma 
pärast organisatsiooni eelarve 
kinnitamist. 

“Iseenesest on see summa 
võrdlemisi tagasihoidlik, kuid 
toetamistahe tõestab omava-
litsusliidu valmisolekut minna 
appi piirkonnale, kus mõnes 
valdkonnas on tekkinud keeru-
lised probleemid,” nentis Jõgeva 
linnapea Viktor Svjatõšev. 

Linnapea sõnul on oluline, 
et iga Jõgevamaa omavalitsus 
otsiks võimalusi kogu Eestis tun-
tud loomapargi püsimajäämiseks 
ja arendamiseks. 

Tabivere vallavanem Aare 
Aunap teatas, et vald toetab 
loomaparki 100 000 krooniga. 

“Igal juhul peab välistama, et 
Elistvere loomapargi käekäiku 
ei tooks taandarengut poliitilised 
lahkhelid ja erimeelsused,” arvas 
Torma vallavanem Riina Kull. 
“Lapsed ja loomad ei tohi “suurte 
meeste” mängude tõttu mingil 
juhul kannatada.” 

Esmaspäeva, 17. detsembri 
hommikul toimub Põltsamaa 
Ühisgümnaasiumi 90. sünni-
päeva puhul linnas rongkäik. 
Seoses sellega võib 17. 
detsembril ajavahemikus 
8.30-9.30 esineda tõrkeid 
liikluses Silla tänava lõigul 
Lossi ja Aia tänava vahel 
ning Lossi tänava lõigul Silla 
ja Pargi tänava vahel.

TEADE
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Riigimaanteede teehoiu-
kava koostab Maantee-
amet koos regionaalsete 
allasutustega vastavalt 
teeseadusele neljaks 
aastaks ja seda uuenda-
takse igal aastal. Kooskõ-
lastatud riigimaanteede 
teehoiukava aastateks 
2007-2011 seisab hetkel 
valitsuses. 

Teehoiukava tegijad taot-
levad võimalikult konser-
vatiivse ja olemasolevatele 
rahastamise võimalustele 
vastava teehoiukava loomist, 
mis peaks andma ammendava 
ülevaate teehoiu rahastamise 
alustest ja põhimõtetest. Sa-
mas määratakse ära teehoiu 
prioriteedid ehk teehoiutööde 
tähtsuse järjekord Eesti rii-
gimaanteedel. Teehoiukavas 
iseloomustatakse tegevusku-
ludest ja investeeringutest 
tehtavaid töid, põhjenda-
takse remondivajadusi ja 
-võimalusi, tutvustatakse 
maanteevõrgu üldandmeid, 
riigimaanteede seisukorda 
ja seisundi muutusi viimas-
tel aastatel ning antakse 
ülevaade katete keskmistest 
vanustest sõltuvalt maantee 
liigist. Käesoleva teehoiu-
kava kooskõlastatud eelnõu 
sisaldab ka Tallinna-Tar-
tu-Võru-Luhamaa maantee 
ehitamiseks vajalike rahaliste 
vahendite kasutamist perioo-
dil 2009-2013 ja selgitab, mil-
lised on ehituse rahastamise 
võimalused. 

Teehoiukava annab rii-
gile võimaluse optimaalselt 
planeerida olemasolevate 
ressursside kasutamist. Sa-
mas saab ka avalikkus selge 
ülevaate riigi teedevõrgul 
kavandatavatest töödest, 
kusjuures planeeritud projek-
tide teostamise tulemusena 
muutuvad meie teed muga-
vamaks, ohutumaks ja ka 
säästlikumaks. 

Teehoiu rahastamise 
põhimõtted

Teeseadus ütleb, et riigi-
maanteede hoidu rahastatak-
se Vabariigi Valitsuses kin-
nitatud teehoiukava alusel. 
Selleks nähakse riigieelarves 
ette vahendid üldsummas, 
mille suurus vastab vähemalt 
75 %-le kütuseaktsiisist pluss 
25% erimärgistatud kütuste 
aktsiisist. Rahajaotus riigi-
maanteede ja kohalike teede 
hoiuks määratakse aga igaks 
eelarveaastaks riigieelar-
vega. 

Kohalikele teedele tu-
leb, vastavalt teeseadusele, 
eraldada vähemalt 10 % tee-
hoiuks ettenähtud rahalistest 
vahenditest. Kui 2005. aastal 
oli vastav protsent 5, siis 
2006. aastal 10 ja 2007. aastal 
juba koguni 15. Majandus- ja 
Kommunikatsiooniministee-
riumi Teedetalituse peaspet-
sialisti Jaak Sääliku sõnul on 
ka 2008. aastal kohalike teede 
korrashoiuks eraldatav osa 
vähemalt 15%. “Kui kohali-
ke teede hoiuks minevatest 
rahasummadest rääkida, 
siis 2008. aastal on selleks 
summaks 633 miljonit krooni 
ehk 15%. Samas oli näiteks 
aastal 2000 praktiliselt nii 
sama suur rahasumma kogu 
raha, mis Eesti riik teehoiule 
üldse kulutada sai. Tänasel 

päeval on aga ka see 15%, mis 
kohalikele omavalitsustele 
laiali jagatakse, tegelikult 
veelgi suurem, sest kui riik 
teeb mõnda suuremat objekti, 
siis tuleb paratamatult selle 
käigus ka objektiga seotud 
teid osaliselt korrastada. Pär-
nu ümbersõitu tehes võtsime 
aga mõned kohalikud teed 
hoopiski riigimaanteedeks. 
Taolisi tegemisi on palju ja 
kui me siinna kulunud raha 
ka kohalike teede teehoiura-
hadele juurde arvestame, on 
see protsent tegelikult veel 
oluliselt suurem kui 15,” on 
Jaak Säälik kindel.

Välisabi vahendite kasu-
tamine

Euroopa välisabi vahen-
dite kasutamise aluseks on 
Euroopa Komisjoni ja Rahan-
dusministeeriumi poolt heaks 
kiidetud strateegilised kavad 
Euroopa Liidu poolt rahasta-
tavatele projektidele aastatel 
2002-2007 ning aastatel 2007-
2013. Rahad tulevad nii Eu-
roopa Ühtekuuluvusfondist 
(ÜF) kui ka Regionaalarengu 
Fondist (ERF). 

ÜFi rahasid on võimalik 
kasutada üleeuroopalisse 
transpordivõrku kuuluvate 
maanteede arendamiseks, 
milleks Eestis on Tallinna-
Pärnu-Ikla maantee, Tal-
linna-Narva maantee, Tal-
linna-Tartu-Võru-Luhamaa 
maantee, Jõhvi-Tartu-Valga 
maantee, Tallinna-Paldiski 
maantee ja Tallinna ringtee. 
ERFi vahendeid saab aga 
kasutada riigimaanteede 
remondiks. Kahjuks on aga 
alates 2003. aastast loetud 
kõik rahastamisallikad riigi-
eelarve sisse nii, et kütuse-
aktsiisist teedele suunatavat 
raha on välisabist saadud 
summade võrra vähendatud. 
Küll aga arvestatakse tee-
hoiukava eelnõu järgi alates 
2009. aastast välisabi vahen-
ditest teostatavad suured 
projektid (Väo-Maardu tee, 
Valgejõe- Rõmeda tee, Tal-
linna ringtee ja Pärnu üm-
bersõidu rekonstrueerimine) 
riigieelarvesse teederahale 
lisaks, mitte enam kütuseakt-
siisi arvestusliku piirsumma 
sisse nagu varem. See peaks 
teehoiukava koostajate ar-
vates võimaldama senisest 
enam kruusateedele katteid 

ehitada ning nii pidurdada 
tugi- ja kõrvalmaanteede üha 
suurenevat kulumist ning 
vananemist, võrreldes katete 
taastamise tempoga. 

Tallinna-Tartu maantee 
ehituse rahastamisest

Tallinna-Tartu-Võru-
Luhamaa maantee välja-
ehitamiseks 2008. aastal 
kavandatud rahalised va-
hendid on arvestatud veel 
kütuseaktsiisi laekumise 
piirsummas. Tagamaks aga 
kõigi riigimaanteede kor-
rastamist vajalikus mahus, 
planeeritakse Tallinna-Tartu 
maantee ehituse rahastami-
seks lisaraha. Rahastamise 
viisidest on käesoleval hetkel 
arutluse all kas riigieelarve 
ülelaekumisest rahastami-
ne või siis riigieelarve sees 
rahade ümberpaigutamine, 
mis sisuliselt tähendaks “sise-
laenamist”, sest alates 2011. 
aastast hakatakse sel juhul 
riigieelarves Tartu-Tallinna 
maantee ehituseks ettekulu-
tatud raha esialgsesse paika 
tagasi arvestama. “Keeruline 
on praegusel hetkel öelda, 
millise rahastamisskeemi 
kasuks Vabariigi Valitsus ot-
sustab. Sellest sõltub otseselt 
nii Tallinna-Tartu maantee 
ehitus kui ka teehoiukava 
tegelik täitmine. Jutt käib 
ju miljarditesse ulatuvatest 
rahasummadest, mis on ikka 

väga suured summad. Tee-
hoiukava eelnõus me laenu 
võtmist Maailmapangast või 
Põhjamaade Investeerimis-
pangast, mis oleks traditsioo-
niline välislaen, üldse ette ei 
näe. Kui riik enda vahendi-
test kuskile raha paigutab ja 
siis jälle tagasi võtab, seda ei 
saa ju mitte kuidagi laenu-
võtmiseks nimetada,” selgitab 
Tallinna-Tartu maantee ehi-
tuseks planeeritava rahasta-
mise olemust Jaak Säälik.

Tallinna-Tartu maantee 
ehituse täiendavaks rahas-
tamiseks planeeritakse selles 
teehoiukavas 5,88 miljardit 
krooni aastatel 2009-2014. 
Summa iseenesest aastate 
jooksul muutub ja seda täp-
sustatakse igal aastal riigieel-
arve koostamise käigus. Prae-
guses teehoiukava eelnõus 
planeeritakse 5,88 miljardist 
kroonist 2009. aastal kuluta-
da 960 miljonit krooni, 2010. 
aastal 1,43 miljardit, 2011. 
aastal 1,43 miljardit, 2012. 
aastal 1,35 miljardit, 2013. 
aastal 430 miljonit ja 2014. 
aastal 280 miljonit krooni. 

2008. a tehtavatest Põlt-
samaa piirkonda puudu-

tavatest töödest

Teehoiukava eelnõu on 
väga pikk ja põhjalik doku-
ment, seetõttu vaatame siin 
ainult 2008. aastal Jõgeva 
maakonnas ja osaliselt ka 

Viljandi maakonnas planeeri-
tavaid töid ning Tallinn-Tartu 
maantee ehitust puudutavat 
osa.

Viljandi maakonna Põltsa-
maa-Võhma maanteel remon-
ditakse 2008. aastal teekatet 
Loopre-Arusaare vahelisel 
lõigul ning praktiliselt uus 
tee ehitatakse, ja võimaluse 
korral viiakse ka mustkatte 
alla, Kolga-Jaani-Adra vahe-
line 7,1-kilomeetrine teelõik. 
Jõgeva maakonnas saab aga 
uue aluspõhja ja mustkatte 
Kalana-Lahavere teelõik. 
Lisaks võivad Jõgeva maa-
konda meeldivalt puudutada 
ka rahad, mis eraldatakse 
Tartu Teedevalitsusele katete 
ehitamiseks asulasisestele 
kruusateedele (4,7 miljonit 
krooni), kruusateede remon-
timiseks ja pindamiseks (39,5 
miljonit krooni) ning pro-
jekteerimiseks (8,5 miljonit 
krooni). Lisaks eraldatakse 
Tartu Teedevalitsusele veel 
summad sildade remontimi-
seks ja ümberehitamiseks 
(12,1 miljoni krooni) ning 
liiklusohtlike kohtade üm-
berehitamiseks (11,4 miljonit 
krooni).

Tallinna-Tartu-Võru-Lu-
hamaa maanteel planeeritak-
se aga 2008. aastal koostada 
projektdokumentatsiooni 20 
miljoni krooni eest, osta maid 
10 miljoni krooni eest, ehitada 
välja Peetri ristmik (20 milj), 
teha Järva maakonna piiri-
des 10 kilomeetri ulatuses 
katete uuendustöid (50 milj), 
ehitada edasi Vaida-Aruvalla 
teelõiku (378,3 milj), lõpetada 
Puurmani liiklussõlme tööd 
(10,7 milj) ja alustada Mäo 
möödasõidu ehitamisega (100 
milj). 
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Kooskõlastatud teehoiukava 
seisab valitsuses 
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Kamari paisjärve terven-
dustööd nüüd ametlikult 
lõppenud

Kolmapäeval, 19. detsemb-
ril avatakse Põltsamaa vallas  
Kamari tervendatud paisjärv. 

Tervendustööde käigus pu-
hastati nii Kamari ülemine kui 
ka alumine paisjärv sinna aas-
tate jooksul kogunenud setetest, 
remonditi pais, paigaldati uued 
postid ja kilbid veetaseme regu-
leerimiseks, rajati liigveelask 
ja kunstkoelmud kaladele. Pro-
jektitöid kogumaksumusega üle 
13,5 miljoni krooni finantseerisid 
Euroopa Regionaalarengu Fond ja 
Põltsamaa vallavalitsus, kalakoel-
mute rajamist toetas SA Keskkon-
nainvesteeringute Keskus 40 000 
krooniga. 
Avatakse linna reoveepu-
hasti  renoveeritud eelkäit-
lussüsteem

Kolmapäeval, 19. detsembril 
kell 13 avatakse Põltsamaa linna 
reoveepuhasti renoveeritud eel-
käitlussüsteem. 

Reoveepuhasti renoveerimis-
tööde käigus asendati peapumpla 
vanad pumbad uutega, lekete väl-
timiseks vahetati välja torustik, 
paigaldati aereeritav liivpüünis, 
uus käsivõre ning fosfori keemi-
line ärastaja.

Projekti kogumaksumusega 
üle 8 miljoni krooni finantseerisid 
Keskkonnainvesteeringute Kes-
kus ja Põltsamaa linnavalitsus. 
Põltsamaa linna kõige väik-
semad saavad mälestusme-
dalid 

14. detsembril 2007 kell 15 
antakse 9 poisile-tüdrukule mä-
lestusmedalid Sündisin Põltsa-
maal. Lapsed koos vanematega 
on kutsutud Põltsamaa kiriklasse 
pidulikule üritusele. Päevakohase 
kõne peab ja mälestusmedalid 
annab kätte linnapea. Kutsutuid 
tervitab Põltsamaa koguduse 
õpetaja Markus Haamer, muu-
sikalist meelelahutust pakuvad 
Põltsamaa Muusikakooli õpilased 
ja Lasteaia Tõruke lapsed.

Selline näeb välja üks keskmine Taani maantee. Poleks paha, kui ka Tallinna-Tartu-Võru-
Luhamaa maantee näeks kunagi välja nagu keskmine Taani maantee.

Teatis
Põltsamaa Linnavalitsus teatab, et 

18. detsembrist 2007 viiakse Põltsamaa 
bussijaam Lossi tänava parklast üle Selveri 
Kaubamaja Tartu mnt Bussijaama platsile. 
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5. detsembril tähistati Eestis puupäeva 
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Metsatööstuse Liidu 
poolt juba kolmandat 

aastat korraldataval puupäe-
val sai Tõruke osaleda oma 
partnerkooli Adavere kau-
du esmakordselt. Puupäeva 
ideeks on rõhutada puidu kui 
materjali laialdast kasutust 
meie igapäevases elus. Ini-
mese arusaamad ning vaated 
elule kujunevad lapseeas, 
seetõttu on päeva raames 
toimunud alati ka lastele 
suunatud tegevusi. Tänavuse 
Metsatööstuse Liidu poolt 
algatatud mängukastide ja 
Eestimaa puslede meisterda-
mise projekti raames tegid 
Adavere põhikooli poisid Agur-
Andri Tarmo (8. kl) ja Tarmo 
Lillemets (9. kl) õpetaja Peeter 
Aruoja juhendamisel kingi-
tused lasteaed Tõrukesele. 5. 
detsembril puupäeval oli sobiv 
aeg projekti käigus 
valminud kingitus 
üle anda. 

Tõrukese las-
teaed on puudega 
väga lähedalt seo-
tud, ümbritseb ju 
lasteaia territooriumi kahest 
küljest parkmets ning lasteaia 
rühmad kannavad puude vil-
jade nimetusi. Igal rühmal on 
oma õuealale istutatud rühma 

nimepuu. Puupäeva kingitus, 
tragide Adavere poiste poolt 
vineerist välja lõigatud vär-
viline Eestimaa pusle, käib 
kokku maakondade piirjoonte 
järgi, eraldi saab merealalt 
välja tõsta saari. Adavere kooli 
õpetaja Peeter Aruoja näitas 
lastele, kus on Jõgevamaa 
ning millised on Eestimaa naa-
berriigid. Ta tuletas väikestele 
tõrukestele meelde vanasõna: 
“See, kes on oma elu jooksul 
istutanud kasvõi üheainsa 
puu, pole tühja elanud”. Li-
saks mängukomplektile said 
lapsed Metsatööstuse Liidu 
poolt kingituseks puuteemali-
se värvimisvihiku. Üritusest 
võttis osa metsaülem Avo 
Jürissaar, kes juhtis laste tä-
helepanu puidule - naturaalse-
le ja taastuvale materjalile. Ta 
avaldades lootust, et Tõrukese 

lastest kasva-
vad metsast 
hoolivad ja 
puid istuta-
vad inimesed. 
Kingituseks 
saadud pusle 

aga hakkab rändama rühmast 
rühma, nii et kogu lasteaiape-
re saab toredast kingist osa. 

PIRET PÕLDRE

Esku-Kamari kool osa-
les samuti Eesti Met-

satööstuse Liidu poolt algata-
tud projektis “Kasvab mets, 
kasvab Eesti”, mille raames 
varustati osalevad koolid puit- 
ja viimistlusmaterjalidega ja 
tööjoonistega – eesmärgiks 
valmistada lasteaedadele koo-
lilaste abiga vineerist Eesti-
maa kaarti kujutav pusle koos 
mängukastiga. Kokku osales 
35 kooli Tartust, Tartumaalt, 
Järvamaalt ja Jõgevamaalt. 
Jõgevamaad esindas 6 kooli. 
Ühtekokku valmistati 90 
komplekti Eestimaa killu-
pilte. Meie kool meisterdas 
neid 4. 

Esku-Kamari koolis töötab 
kolm lasteaiarühma: Kamaris 
on Krõllike, Esku noorem 
rühm on Lepatriinu ja vanem 
rühm Õunake. Puslekastidele 
on peale kirjutatud rühma 
nimi ja joonistatud pilt Krõl-
list, õunast või lepatriinust. 
Lustivere lasteaiale kingi-
taval kastil on kõigi meie 
lasteaiarühmade nimepildid 
ja kiri “Lustivere lasteaed”. 
Kastikaane alumisele poolele 
on kirjutatud kõigi killupildi 

projektis osalejate – tegijate 
– nimed ning tunnuslause: 
„Kasvab mets. Kasvab Ees-
ti!” 

Killupiltide valmistamisel 
osalesid Esku-Kamari koo-
list Emili Seemann, Enelin 
Treffner, Aliise Pensa, Kalli 
Vinnal, Monika Kinguste, 
Doris  Rosenberg, Birgit Jõe, 
Mia-Rosita Isotamm, Kaspar 
Põder, Artur Pensa. Killupil-
tide värvimist-kujundamist 
juhendas õpetaja Pille Põld-
aas. Veel aitasid projekti kul-
gemisele nõu ja jõuga kaasa 
Vive Müür, Margo Miljand, 
Toomas Teras. 

Puupäeval toimus pidulik 
Eestimaa killupiltide üle-
andmine koolilt lasteaiarüh-
madele. Kuna meie kool on 
väike, toimuvad erilised üri-
tused ikka lasteaia ja kooli 
koostöös. Klassid  jagasid 
omavahel teemad Eestimaast 
ja loodusest, millega esineda 
ca 5-minutilise ettekandega. 
Jõgeva maavanem on kolmel 
aastal esimese koolipäeva 
puhul kinkinud 1. klassile 
puu. Seega tutvustas esi-
mene klass kuuske, teine 

klass mändi ja kolmas klass 
tamme. Neljas klass andis 
ülevaate Eestimaast. 5. klassi 
teemaks on Eestimaa metsad,  
6. klassil aga Eestimaised 
puud. Kamari õpilased tegid 
näidendi vormis ettekande 
Eesti metsloomadest. 

Puupäev on ühtlasi meie 
kooli esimeseks ettevõtmiseks 
Eesti Vabariigi 90. aastapäe-
vale pühendatud ürituste 
seas. Vastremonditud Esku 
koolisaali kaunistasid valmi-
nud killupildid , Eesti lipud ja 
rukkililled. 

Koolimajas on stendidel 
Eesti Metsatööstuse Liidu 
pusleprojekti kohta infor-
matsioon. Üleval on nn Eesti 
nurgake Eestimaa, Jõgeva-
maa, Põltsamaa valla ja Esku-
Kamari piirkonna külade 
kaartidega ja illustreerivate 
piltidega. 

Lustivere lasteaiale viis 
puslekasti meie kooli õpilas-
delegatsioon. Sealsed laste-
aialapsed esitasid pika met-
saluuletuse ja panid õhinal 
killupildi kokku. 

EDA MILJAND

Killupildid lasteaialastele 

Tõrukese puupäeva 
kingitus tuli Adaverest

Kes on oma elus 
ühe puu istuta-
nud, see pole 
tühjalt elanud

Malet mängiti ka kultuu-
rikeskuses

Möödunud pühapäeval 
mängisid Põltsamaa kultuu-
rikeskuses malet Põltsamaa 
linna ja valla esindajad, Põlt-
samaa Keskkooli vilistlased 
ning praegused gümnasistid. 
Viimastest näitas küpset män-
gu Sander Saarik, tema ema 
Ene koos Paul Evardiga olid 
tublimad vilistlased. Põltsa-
maa valla maleau kaitsesid 
väärikalt Jaan Soone ja  Enno 
Paatsi. Põltsamaa linna eest 
olid jällegi väljas viis-kuus 
aastakümmet malet mängi-
nud Rudolf Nael ning Otto 
Ojassalu, uustulnukana Elmo 
Jürgenson.
Esmakordselt võisteldak-
se karikale

Ülehomme Felixhallis lä-
biviidaval Põltsamaa piirkon-
na perede ja sõpruskondade 
võrkpalliturniiril võisteldakse 
esmakordselt karikale. Selle 
jäädavaks omandamiseks tuleb 
ülehomsel võitjal saada veel 
üks turniirivõit kas naiste- või 
jaanipäevale pühendatud tur-
niiril. Kui ükski võistkond ei 
mängi välja turniirivõitu, saab 
karikaomanikuks jaanipäeva-
turniiri võitja. 

Küll autasustatakse 
jõuluturniiril iga võistkonna 
tublimat organisaatorit või 
treenerit.
Saskumäng on 
populaarne

Lihtne ajaviitemäng sasku 
kogub üha populaarsust. Jõu-
lukuu esimesel saskuturniiril 
istusid mängulaudade taga 
kohvik Rivaal ruumes 40 
mänguhuvilist, kes esindasid 
bridži-, jalgpalli-, spordivete-
ranide-, õlle- ja jahindusklubi. 
Kaksikvõiduga kindlustasid 
bridžiklubile ülekaaluka võidu 
Meerits-Topkin ja Kapp-Sutt, 
järgnesid spordiveteranide, 
jalgpalli-, õlle- ja jahindusklu-
bi. Üleeilsel turniiril jõudsid 20 
paarist esikuuikusse 71 punk-
tiga Villems-Roos Kõost, 70 
punkti kogusid Kill-Paabort, 
60 punkti Ütt-Ulp, 65 punkti 
Kapp-Sutt ja Kivimets-Ottis. 
62 punkti vennad Lehtlad. 

S e l l e  a a s t a  v i i m a n e 
saskuturniir mängitakse kolma-
päeval, 26. detsembril algusega 
kell 18.00 ikka külalislahkes 
kohvikus Rivaal.      

VILLU OJASSALU

Kuningamäe kardiraja 
lähistel püüab möödujate 
pilku uus hoone. Tegemist 
on saun-puhkemajaga, 
kus lisaks tavapärasele 
pesemisvõimalusele saab 
ka saunamõnusid nauti-
da. Lisaks asuvad hoone 
teisel korrusel ruumid 
öömajaliste tarvis. Uue 
saun-puhkemaja kasu-
tusluba saadi kätte siiski 
alles möödunud nädalal.

Kuningamäe kardiraja 
omanikel oli juba ammu plaa-
nis kardisõitjatele paremaid 
pesemis- ja puhketingimusi 
pakkuda. Kardispordiklubi 
Saduküla kart juhatuse esime-
he Peeter Kallasmaa sõnul on 
pesemisruumide  ehitamiseks 
vajalik luba olemas juba 1997. 
aastast alates. Algul plaaniti 
ühise kompleksina ehitada 
välja kohvik, kõlakoda ning 
duši- ja riietusruumid. Vahe-
peal tegi aeg plaanides oma 
korrektiivid ja nii on tänaseks 
eraldi välja ehitatud saun-
puhkemaja. Uue hoone arvelt 
on tulevikus võimalik ehitada 
suurem kohvik, kui alguses 
plaaniti. 

Hoone valmis suvel

Saun-puhkemaja suudeti 
valmis ehitada ilma pangalae-
nu võtmata. Peeter Kallasmaa 
sõnul suutsid nad seda tänu 
mitmetele tublidele abilistele 
nii kardiklubist kui ka sõprade 
seast. “Osa müüre ladusin oma 
kätega valmis,” sõnas Peeter 
Kallasmaa. Hoone projekti 
tegi valmis Elvi Korjus, kuid 
tööjoonised pandi paberile 
ASs Valmeco. Ka hoone konst-
ruktsioonid panid kokku sama 
firma töömehed. 

Hoone karkassi koosta-
mine kestis kõigest nädala-
päevad ning see töö tehti ära 
eelmise aasta septembrikuu 
viimasel nädalal. Suvel olid 
pooleteise kuu vältel abiks 
kaks Põltsamaa Ametikooli 
ehituseriala noormeest. Peeter 
Kallasmaa annab noormeeste-
le ja kohalikule ametikoolile 
kõrge hinnangu. 

Kevadel saab ka maju-
tusteenust

Eelmise aasta lõpu poo-
le saadi saunahoone katuse 
alla. Väljastpoolt soojustati 

saun-puhkemaja veel 15-sen-
timeetrise villakihi ja tuule-
tõkkeplaadiga, mis omakorda 
löödi üle voodrilauaga. “Selline 
palkmaja oli meie jaoks kõige 
odavam ja kiirem lahendus,” 
põhjendas Kallasmaa tehtud 

valikut. 
Hoone alumisel korrusel 

asuvad tuulekoda, puhke-
ruum, pesemis- ja leiliruum. 
Katusekorrusel paiknevad aga 
ruumid öömajaliste jaoks, kus 
saab ööd veeta seitse inimest. 

Majutusteenust hakatakse 
osutama siiski alles kevadel, 
kui külalistele mõeldud ruu-
mid korralikult sisustatud 
saavad.  

TOOMAS REINPÕLD

Kuningamäel uus saun-puhkemaja 

Peeter Kallasmaa on ehitajate poolt tehtud tööga igati rahul ja loodab, et saun-puhkemajaga 
jäävad rahule ka kardiraja külalised.


